
06/2005

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
 V pořadí již 12. zasedání Zastupitelstva 
MOb Vítkovice v tomto volebním období 
se uskutečnilo dne 13. června 2005 v ob-
řadní síni vítkovické radnice. Sešlo se zde 
všech 15 zastupitelů, v průběhu zasedání 
se 2 zastupitelé z dalšího jednání omluvi-
li. Pro informaci přinášíme přehled pro-
jednávaných bodů programu vč. výsledků 
hlasování:

Zastupitelstvo MOb Vítkovice

  1/   vzalo na vědomí plán konání schůzí Rady 
a zasedání Zastupitelstva MOb Vítkovice 
pro II. pololetí roku 2005, (hlasování: 
pro 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)

  2/    odložilo projednání Informativní zprávy 
k dotazům, připomínkám a podnětům na 
13. zasedání Zastupitelstva MOb Vítkovice 
v měsíci září letošního roku, (hlasování: 
pro 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)

  3/   schválilo zprávu o výsledku hospodaře-
ní MOb Vítkovice za rok 2004 – závěrečný 
účet, (hlasování: pro 13, proti 2, hlasová-
ní se zdrželo 0)

  4/    vzalo na vědomí rozbory hospodaření 
MOb Vítkovice za 1. čtvrtletí 2005, (hlaso-
vání: pro 14, proti 0, hlasování se zdržel 1)

  5/    rozhodlo vyřadit dlouhodobý majetek 
z účetní a operativní z evidence MOb Vít-
kovice, (hlasování: pro 15, proti 0, hlaso-
vání se zdrželo 0)

  6/    rozhodlo vzdát se práva a prominout 
pohledávku za vyměřené místní poplatky 
za zábor veřejného prostranství, (hlaso-
vání: pro 14, proti 0, hlasování se zdržel 1)

  7/   rozhodlo o poskytnutí příspěvku na soci-
ální opatření formou půjčky, (hlasování: 
pro 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)

  8/    rozhodlo o poskytnutí půjček ze Sociální-
ho fondu, (hlasování: pro 15, proti 0, hla-
sování se zdrželo 0)

  9/    schválilo návrh na úpravu rozpočtu MOb 
Vítkovice, (hlasování: pro 12, proti 0, hla-
sování se zdrželi 3)

 10/a)   rozhodlo požádat ZMO o poskytnutí dota-
ce na řešení havarijního stavu suterénu 
a přípojky NN ŠJ Rostislavova a o poskyt-

nutí dotace na dofinancování realizace 
akce rekonstrukce školní jídelny ZŠ Ros-
tislavova a na vybudování výměníkové 
stanice pro budovu radnice a zdravotní 
školy, (hlasování: pro 15, proti 0, hlasová-
ní se zdrželo 0)

 10/b)  rozhodlo, v případě neposkytnutí výše 
uvedené dotace (dle bodu 10a), požádat 
ZMO o poskytnutí půjčky na dofinanco-
vání realizace akce rekonstrukce školní 
jídelny ZŠ Rostislavova a na vybudování 
výměníkové stanice pro budovu radnice 
a zdravotní školy, (hlasování: pro 15, pro-
ti 0, hlasování se zdrželo 0)

 11/  souhlasilo se záměrem výstavby víceúče-
lového kulturního zařízení v obj. na ul. 
Kutuzovova a rozhodlo požádat ZMO 
o dotaci pro tento účel, (hlasování: pro 
13, proti 1, hlasování se zdržel 1)

 12/    vzalo na vědomí zápis z 13. zasedání 
Finančního výboru ZMOb Vítkovice, (hlaso-
vání: pro 15, proti 0, hlasování se zdrželo 0)

(pokračování na další straně)

„Fasáda“ Moravskoslezského kraje 2004
Dne 29. 3. 2005 proběhlo slavnostní vyhlá-

šení 3. ročníku soutěže Fasáda Moravskoslez-
ského kraje, které se konalo v hudebním klu-
bu Parník v Ostravě, pod záštitou hejtmana 
Moravskoslezského kraje Ing. Evžena Toše-
novského.

Soutěž byla rozdělena do čtyř kategorií - 
rodinný dům, bytový dům, panelový dům, 
správní a průmyslové objekty.

Uzávěrka přihlášek byla stanovena
na 21. 1. 2005.

Městský obvod Vítkovice přihlásil do sou-
těže v kategorii bytový dům rekonstruova-
nou fasádu obytného bloku na ul. Štramber-
ská č. 2A, 2B, 2 a 4, která byla dokončena 
3. 9. 2004. Projektová dokumentace byla zpra-
cována firmou INPROS F-M s.r.o. a architektonic-
ký návrh zpracoval Ing. arch. Kamil Zezula. Rea-

lizaci akce provedla firma VAMOZ - servis, a. s.
Provedená fasáda byla hodnotící komisí 

nominována společně s dalšími čtyřmi akcemi 
do finále kategorie, kde zvítězil bytový dům na 
ul. Jubilejní 27/288 v Ostravě - Hrabůvce.

V soutěži byla dále udělena zvláštní cena 
objektu hotelu Atom v Ostravě - Vítkovicích 
za netradiční ztvárnění renovace fasády objek-
tu administrativního typu s využitím nových 
materiálových a konstrukčních postupů.

Vítězem v soutěži „sms“ zasílaných čtenáři 
denního tisku a návštěvníky internetu se sta-
li se shodným počtem hlasů 2 objekty - fasáda 
kaple Panny Marie Lurdské v Malých Hošticích 
a fasáda správní budovy firmy GM Projekt 
v Opavě. 

Jan Kubík,
vedoucí odboru výstavby, ŽP a VH 
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13/    vzalo na vědomí zápisy z jednání Kontrolního výboru ZMOb Vítko-
vice a uložilo Kontrolnímu výboru pokračovat v prošetření rekon-
strukce Sadu J. Jabůrkové, (hlasování: pro 12, proti 0, hlasování se 
zdrželi 3)

 14/     revokovalo své usnesení č. 273/10 ze dne 20.12.2004 o podání 
žádosti o státní dotaci na akci „Autobusové stanoviště ul. Mírová, 
Ostrava - Vítkovice“ a uložilo Radě MOb Vítkovice revokovat své 
usnesení č. 60/3 ze dne 4.12.2002, (hlasování: pro 12, proti 0, hla-
sování se zdrželi 2)

 15/   schválilo vypracované studie na řešení dvorní části obytného kom-
plexu ul. Štramberská a dále se touto problematikou bude zabývat 
na svém zasedání v měsíci září letošního roku, (hlasování: pro 14, 
proti 0, hlasování se zdrželo 0)

 16/   rozhodlo o záměru koupit část pozemku parc. č. 1204/8 v k. ú. Vít-
kovice a uložilo odboru majetkovému požádat radu města o před-
chozí souhlas s koupí této nemovitosti, (hlasování: pro 11, proti 0, 
hlasování se zdrželi 3)

 17/  vydalo souhlasné stanovisko k záměru města prodat část poz. parc. 
č. 633/1 v k. ú. Vítkovice, (hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se 
zdrželo 0)

 18/  vydalo souhlasné stanovisko k záměru města prodat pozemek 
parc. č. 317/2 v k. ú. Vítkovice, (hlasování: pro 14, proti 0, hlasová-
ní se zdrželo 0)

 19/  vydalo nesouhlasné stanovisko k záměru města prodat pozemek 
parc. č. 264/1 v k. ú. Vítkovice, (hlasování: pro 14, proti 0, hlasová-
ní se zdrželo 0)

 20/  vydalo souhlasné stanovisko k záměru města prodat poz. parc. č. 
1293/2 a 1293/3, vše v k. ú. Vítkovice, (hlasování: pro 14, proti 0, 
hlasování se zdrželo 0)

 21/  rozhodlo o opravě svého usnesení č. 317/11 ze dne 21.3.2005, (hla-

sování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
 22/    rozhodlo o záměru prodat pozemek parc. č. 729 v k. ú. Vítkovice, 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
 23/    rozhodlo o záměru prodat pozemky v k. ú. Zábřeh-VŽ, (hlasování: 

pro 10, proti 3, hlasování se zdrželo 1)
 24/    rozhodlo prodat pozemek parc. č. 765 v k. ú. Vítkovice, (hlasování: 

pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
 25/    rozhodlo prodat dům - Nerudova 23 s pozemkem, (hlasování: pro 

11, proti 0, hlasování se zdrželi 3)
 26/    rozhodlo o záměru koupě id. podílu domu 15/24 - Kutuzovova 29 

s pozemkem, (hlasování: pro 10, proti 2, hlasování se zdrželi 2)
 27/    rozhodlo prodat spoluvlastnický podíl obj. bydlení – Kovářská 9, 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
 28/    rozhodlo doplnit své usnesení 318/11 ze dne 21.3.2005, (hlasování: 

pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo 0)
 29/    rozhodlo o záměru prodat pozemky v tzv. Štítové kolonii (Tržní, 

Lidická, Nerudova), (hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se zdržel 
1)

 30/   rozhodlo schválit Harmonogram prodeje bytových a nebytových 
domů, (hlasování: pro 12, proti 0, hlasování se zdrželi 2)

 31/    rozhodlo prominout nedobytnou pohledávku z nájmu nebytových 
prostor, (hlasování: pro 11, proti 1, hlasování se zdržel 1)

 32/    rozhodlo prominout nedobytnou pohledávku z nájmu bytů po 
nabytí právní moci rozhodnutí soudu v roce 1995 č. OB/Pr/Hr/55/
2005, (hlasování: pro 10, proti 2, hlasování se zdržel 1)

 33/    rozhodlo uzavřít dohody o splátkách pohledávek č. OB/En/189/
2005, (hlasování: pro 12, proti 1, hlasování se zdržel 0)

Příští zasedání Zastupitelstva MOb Vítkovice se uskuteční dne 12. září 
2005 v 15.00 hod. v obřadní síni vítkovické radnice. Všichni občané jsou 
k účasti srdečně zváni. (jš)

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Projekt oživení marginalizovaného regionu: 
CRA _ Centrum řízení aktivit pro specifickou 
skupinu obyvatel Vítkovic 

Zastupitelé městského obvodu Vítkovice si 
plně uvědomují nebezpečí růstu sociálně pato-
logických jevů (alkoholizmus, drogová závis-
lost atd.), které plynou ze špatného postavení 
a nemožnosti uplatnění se sociálně vylouče-
ných obyvatel Vítkovic na trhu práce.

 Reflexí Vítkovické radnice na tento závažný 
socio – ekonomický problém je podnikání akti-
vit v souladu se strategií obce, které by pozasta-
vily negativní trend propadu marginalizované 
skupiny obyvatel Vítkovic.

Neřešení závažných problémů sociálně 
vyloučených obyvatel by znamenalo prodra-
žení celého řešení v budoucnosti a zatížení jako 
i ohrožení dalších generací. 

Významným krokem správným směrem je 
zpracování projektu oživení marginalizované-
ho regionu za účelem získaní dotace z operační-
ho programu „Rozvoj lidských zdrojů“ v rámci 
opatření: „Integrace specifických skupin oby-
vatel ohrožených sociální exkluzí“. Vyhlašova-
telem daného programu je Ministerstvo práce 
a sociálních věcí, které je zároveň koordináto-
rem hodnotícího procesu projektu. 

Projekt pod názvem: „CRA _ Centrum řízení 
aktivit pro specifickou skupinu obyvatel Vít-
kovic“ je komplexním řešením čtyř nejzávaž-
nějších problémů sociálně vyloučených (neza-
městnanost, kriminalita, vzdělanostní úroveň, 
bydlení). Centrum bude umístěno v zrekon-
struovaném objektu na ulici Sirotčí 45.

Záměrem obce je organizovat a řídit pro-
gramy zaměřené na eliminaci propadu sociál-
ně vyloučených. Obec přistupuje v souladu se 
svou strategií komplexně, čehož důkazem je 
i výše zmíněný projekt. Cílem projektu je zříze-
ní čtyř organizačních jednotek – správa služeb 
zaměstnanosti, správa komunitních a sportov-
ních aktivit, probační jednotka a pořádková 
jednotka, jejichž činnost bude vzájemně pro-
vázána. Spolupráce těchto jednotek jako i zapo-
jení podnikatelských subjektů do projektu je 
dobrým předpokladem pro dosažení cílů: zvý-
šit úroveň zaměstnatelnosti, vzdělanosti, zlep-
šit sociální postavení sociálně vyloučených 
obyvatel Vítkovic. 

Záštitu nad projektem drží starosta Městské-
ho obvodu Vítkovice Mgr. Petr Kutěj. Projekt je 
nástrojem k naplňovaní programových cílů, 
k jejichž plnění se radnice zavázala.

Pilotními aktivitami centra budou progra-
my zaměřené na práci s mládeží a programy 
k zvýšení zaměstnatelnosti sociálně vylouče-
ných. V tomto směru byla navázaná spoluprá-
ce s několika podnikatelskými subjekty jako 
i učilišti, které přislíbily zapojení se do projek-
tu. Velmi významným partnerem celého pro-
jektu je SOU a OU stavební a dřevozpracující, se 
kterým vítkovická radnice aktivně spolupraco-
vala již v minulosti. 

Dalším předpokladem úspěchu celého zámě-
ru je projektový tým, který je založením jako 
i přípravou vhodných programů pověřen. 
Obec disponuje kvalifikovaným projektovým 
týmem, který se aktivně podílel již na tvorbě 
projektu. 

Výsledek dotačního řízení by nám měl být 
znám koncem června. Zastupitelé městské části 
jako i projektový tým věří v podporu projektu 
a přidělení dotace, která je předpokladem zalo-
žení CRA. 

Projekt CRA je krok správným směrem, kte-
rý odstartuje proces naplňování strategického 
záměru obce. 

O projektu vás budeme ve zpravodaji pravi-
delně informovat. 

Ing. Jozef Vorobeľ

Vítkovická radnice a Dotační program 
Ministerstva práce a sociálních věcí
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NÁVŠTĚVA JUBILANTŮ
Stalo se již tradicí, že každé tři měsíce 

přicházejí klientům Domova důchodců 
na Syllabově ulici popřát k životním jubi-
lejím zástupci Úřadu městského obvodu 
Vítkovice.

Nejinak tomu bylo i 24. května letošního 
roku. K oslavencům, kteří se sešli ve spo-
lečenském sále, promluvil místostarosta 
pan Petr Dlabal. Před předáním dárkových 
balíčků přítomné potěšily svým vystoupe-
ním děti z Mateřské školy v Ostravě – Vítko-
vicích, ulice Prokopa Velikého.

Byly odměněny nejen potleskem, ale 
i dárečky, které zhotovili klienti domova 
důchodců v kreativních ateliérech. Radost 
pak byla na obou stranách.

„Už JE Nám pět...“
Dne 30.6.2005 uplyne již pět let 

od chvíle, kdy byl slavnostně otevřen 
Domov důchodců v Ostravě-Vítkovicích 
na Syllabově ulici.

Protože ke každému jubileu patří pořád-
ná oslava, proběhne od 20. do 23. června 
2005 řada akcí, určených především klien-
tům tohoto zařízení. V pondělí se bude sla-
vit se „Sluníčkovým rádiem“, na úterý je při-
pravena premiéra divadelního představení 
„Příběh o věčném hledání“, kde účinkují 
klienti a zaměstnanci domova důchodců ve 
vlastnoručně zhotovených kostýmech. Stře-
da se ponese ve znamení „Sváteční všeho-
chuti“, nu a ve čtvrtek odpoledne vše vyvr-
cholí „Zahradní slavností“.

Pro veřejnost je pak připraven „Den ote-
vřených dveří“. Nejen senioři, ale všich-
ni ostatní si mohou dne 23.6.2005 v době 
od 9 do 11 hodin prohlédnout vybrané 
prostory domova důchodců a zeptat se 
na vše, co souvisí s poskytováním tohoto 
typu sociální služby. 

Těšíme se na vás
 Pavla Sýkorová , vedoucí úseku
odb. doplňkových sociálních služeb

UPOZORŇUJEME
V době od 1.6. do 29.8.2005 dochází k uzavírce z důvodu souvislé údržby ulice Šalounovy 

v úseku od náměstí Jiřího z Poděbrad po ulici Výstavní. Důvodem je souvislá údržba, kterou 
provádějí Ostravské komunikace, a.s. Objížďka je vedena po ulici Erbenově. Autobusové linky 
budou projíždět ulicí Erbenovou a Halasovou. Zastávky linek nejsou uzavírkou dotčeny. 

• • •
Na ulici Tavičské v úseku Zengrova-Rudná a u ramp pod estakádou Rudná došlo ke změ-

nám dopravního značení. Důvodem byly podněty občanů a snaha o snížení hlučnosti a zajiš-
tění bezpečnosti dopravního provozu v dané lokalitě. Dopravní situace bude vyhodnocena 
k 30.9.2005, závěry budou zveřejněny opět v našem zpravodaji. 

Ing. Pavla Čermáková, referentka odboru KSaD

Ostrava, 31. 5. 2005 Pro třetí pokračování 
dokumentárního seriálu „Dvanáct odvážných“ 
hledá Oskar odvážné a inspirativní podnikate-
le, kteří jsou úspěšní díky svým originálním 
nápadům. Od dnešního dne do konce červen-
ce letošního roku může široká veřejnost tipo-
vat své hrdiny na internetových stránkách 
www.dvanactodvaznych.cz. V srpnu 2005 pro-
fesionální porota vybere z došlých tipů dva-
náct vítězů, kteří se v průběhu jara 2006 objeví 
na televizních obrazovkách.

V minulé sérii Dvanácti odvážných jste moh-
li vidět lidi, kteří zapomněli, že něco nejde 
a nebáli se jít za svým snem. Diváci se mohli 
dozvědět například, že Škodovka není jediným 
českým výrobcem aut. Nebo že nejmodernější 
lasery v nemocnicích často mají pár součástek 
z nenápadné dílny u Trutnova. Samozřejmě 
jste mohli vidět mnohem více, například jed-
nu z našich předních kadeřnických špiček Pet-
ru Měchurovou, Marcela Konečného - výrobce 
sportovního oblečení značky Envy a další zají-
mavé podnikatele. 

„Dvanácti odvážnými hodláme inspirovat 
k podnikání ostatní lidi. Po odvysílání první 

a druhé série dokumentů jsme zaznamenali 
mnoho ohlasů od diváků, kteří nám dávali své 
tipy na odvážné podnikatele. Proto chceme, 
aby zajímavé podnikatele nominovali jejich 
zákazníci a kolegové, kteří o nich vědí nejvíce,“ 
říká Igor Přerovský, viceprezident Oskara pro 
značku a komunikaci.

V Oskarově produkci ve spolupráci se spo-
lečností Febio vznikly již dvě dvanáctidílné 
série dokumentů Dvanáct odvážných, natoče-
né respektovanými dokumentaristy; mimo jiné 
také Olgou Sommerovou, Věrou Chytilovou 
nebo Jánem Sebechlebským. Obě série se v ro-
ce 2004 a 2005 setkaly s velkou diváckou ode-
zvou - každý díl sledovalo na TV Prima v průmě-
ru půl miliónu diváků.*

* Průměrný počet dospělých diváků se zvýšil 
z 507 000 v roce 2004 na 551 000 v roce 2005, 
zdroj: ATO Mediaresearch, kategorie D 15+ .

Další informace poskytne:

Petr Šindler
Tiskový mluvčí
GSM: +420 777 351 351
e-mail: petr.sindler@oskar.cz

Hledají se výjimeční čeští 
podnikatelé

STĚHOVÁNÍ ZÁKLADNÍ ŠKOLY
NÁMĚSTÍ JIŘÍHO Z PODĚBRAD

Na základě usnesení obvodního zastupitelstva z mimořádného zase-
dání ze dne 24.1.2005 dojde koncem června k přestěhování Základní 
školy Náměstí Jiřího z Poděbrad do budovy Šalounova 56 a současně 
k přestěhování střední školy AHOL z budovy Šalounova 56 do budovy 
školy Náměstí Jiřího z Poděbrad. 

Dovoluji si využít zpravodaje k tomu, abych vysvětlil důvody tohoto 
rozhodnutí.

Rada obvodu se problematikou této školy intenzivně zabývá již 
od počátku tohoto volebního období. Problémů této školy je více, větši-
na z nich však přímo či nepřímo souvisí s hlavním problémem, kterým je 
nízká naplněnost školy. Škola má kapacitu 450 dětí, aktuálně však ško-
lu navštěvuje asi 250 dětí v naprosté většině rómského původu. Naplně-
nost školy je uměle udržována přijímáním žáků z jiných obvodů, často 
dětí rodičů ze skupiny sociálně vyloučených občanů. Současně nedochá-
zí k takovému přeřazování některých dětí do zvláštní školy, jak by bylo 
žádoucí a potřebné. To vše, přes nezpochybnitelnou snahu učitelského 

sboru, způsobuje snižování kvality výuky a odliv dětí ostatních občanů 
a jejich dojíždění do škol mimo náš obvod.

Nízká naplněnost školy se projevuje negativně také v ekonomice pro-
vozu školy. Jako zřizovatel školy má obvod povinnost ekonomicky hospo-
dařit se svěřeným majetkem. Zastupitelstvo proto rozhodlo tento nepříz-
nivý stav řešit přemístěním základní školy do budovy Šalounova 56, kte-
rá je kapacitně vyhovující a pro provoz školy představuje výrazné sní-
žení provozních nákladů. Tato budova je v současné době pronajímána 
střední soukromé škole AHOL. Je tedy uzpůsobena pro školní výuku a je 
kapacitně vyhovující. Do budovy byly každoročně investovány finance 
pro její obnovu a údržbu. Předpokládá se, že budova školy na Náměs-
tí Jiřího z Poděbrad bude souběžně pronajata škole AHOL. Škole, která 
má své místo mezi středními školami již několik let a rozvíjí mezinárod-
ní kontakty a která plně využije kapacitu této budovy. Denně tak bude 
do centra našeho obvodu docházet 450 – 500 mladých lidí, kteří určitě 
přispějí k jeho oživení. Ing. Leoš Adamík, místostarosta
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Tímto letákem se doplňují Pokyny k vyplnění přiznání k dani 
z nemovitostí od r. 2005 (tiskopis MF č. 25 5450/1 vzor 9). Zároveň 
zůstává v platnosti informační leták Ministerstva financí „Změny v da-
ni z nemovitostí od 1.1.2005 od 1.1.2005“ č. 25 MF-Inf 5 – vzor č. 1.

S účinností od 3.6.2005 bylo zákonem č. 217/2005 Sb. novelizováno 
ustanovení § 3 zákona č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitostí, ve znění 
pozdějších předpisů. V návaznosti na znění tohoto ustanovení, platné 
od 1.1.2005, bylo dále upraveno určení osoby poplatníka daně z někte-
rých pozemků.

V § zákona č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitostí, ve zně-
ní zákona č. 315/1993 Sb., zákona č. 242/1994 Sb., zákona 
č. 65/2000 Sb., zákona č. 492/2000 Sb. a zákona č. 669/2004 Sb., 
se za odstavec 2 vkládá nový odstavec 3, který zní:

„(3) Dohodne-li se vlastník pozemku s nájemcem pozemku, 
je nájemce pozemku povinen ve zdaňovacích obdobích 2005 až 
2007 včetně postupovat podle ustanovení § 3 odst. 2 ve znění 
účinném do 31.12.2004; v takovém případě se nájemce pozem-
ku považuje za poplatníka daně z pozemku se všemi právy 
a povinnostmi s tím, souvisejícími. Tuto dohodu je nájemce 
povinen správci daně doložit ve lhůtě pro podání daňového při-

znání. Pro zdaňovací období roku 2005 tak musí učinit ve lhůtě 
150 dnů ode dne účinnosti tohoto odstavce“.

Dosavadní odstavce 3 a 4 se označují jako odstavce 4 a 5.

Tato novela zákona o dani z nemovitostí umožňuje vlastníku 
a nájemci při určení osoby poplatníka daně z pronajatých pozemků, 
evidovaných v parcelách katastru, postupovat ve zdaňovacím obdo-
bí rok 2005 až 2007 podle právní úpravy platné do konce roku 2004. 
V praxi se jedná zejména o případy, kdy nájemce má pronajaty pozem-
ky od většího počtu vlastníků (pronajímatelů) a byl do zdaňovací-
ho období roku 2004 poplatníkem daně z pozemků. Podle novely je 
u pozemků, u nichž byla odstraněna zjednodušená evidence, možné, 
aby se vlastník pozemku a nájemce písemně dohodli, že po někte-
rá nebo všechna uvedená zdaňovací období bude nájemce poplatní-
kem daně z pozemků se všemi právy a povinnostmi z toho vyplýva-
jícími. Dohoda může být součástí i dříve uzavřené nájemní smlouvy. 
Pro zdaňovací období roku 2005 musí být dohoda předložena nájem-
cem pozemků správci daně do 150 dnů ode dne nabytí účinnosti této 
novely zákona o dani z nemovitostí, tj. nejpozději dne 31.10.2005. 
Ve zdaňovacích obdobích roku 2006 a 2007 postačí doložení dohody 
nájemcem ve lhůtě pro podání daňového přiznání.

Informační leták Ministerstva financí

ZMĚNY V DANI Z NEMOVITOSTÍ OD 3.6.2005

DĚTSKÝ DEN 2005
Jak jsme Vás již v minulých číslech našeho 

zpravodaje informovali, před naším úřadem se 
vždy v květnu staví „májka“ a tento starý lido-
vý zvyk byl letos dodržen již posedmé. Posled-
ní květnový den byla májka skácena a jelikož se 
tento zvyk u nás v obci spojuje vždy s Dětským 
dnem, pokračovalo sváteční odpoledne zábav-
ným programem na hřišti Národní házené 
na ulici Lidické. Od rána jsme měly (my člen-
ky kulturní komise) nervy nadranc, poněvadž 
jako každoročně pršelo, místy i lilo. Celé dopo-
ledne jsme úpěnlivě vzhlížely k obloze a přá-
ly si, aby déšť ustal, aby se vysušily kaluže na 
hrací ploše hřiště, kde měl probíhat odpoled-
ní program, aby zasvítilo sluníčko a přilákalo 
tak diváky k odpolednímu kácení májky před 
radnicí.

Nakonec nám štěstí přece jen přálo a v poled-
ne se vyčasilo. Ve 14.00 hodin dorazily na úřad 
první účinkující – malé mažoretky zvané „Mlá-
ďata„ z oddílu Krokodýl v Ostravě-Hrabůvce.

Než se malé slečny ustrojily, učesaly a rozcvi-
čily, byl připraven k vystoupení soubor „Odra“ 
se svým pásmem písní a tanců. Modrobíle oble-
čené mažoretky svižným krokem pochodovaly 
kolem májky, a ta pak byla za pomoci radních 
a zaměstnanců úřadu slavnostně skácena. Akci 
v té době již přihlíželo několik desítek divá-
ků, další pak mohli sledovat zkrácený sestřih 
po celý týden na kabelové televizi .

Od 16.00 hodin začínal program pro děti na 
hřišti. Zájem děti byl veliký, i když bylo chladno 
a na mnohé se nedostaly z kapacitních důvodů 
vstupenky. Některé děti to vyřešily svérázným 
způsobem a vylezly na betonové zdi okolo hřiš-
tě, ale na hřiště se nedostali, neboť bylo z bez-
pečnostních důvodů hlídáno Městskou policií. 
Děti se bavily a skákaly v nafukovacím hradu, 

procházely se po hřišti a okukovaly stánky s ba-
revnými balonky a drobnými hračkami, mlsa-
ly cukrovou vatu a popcorn, sledovaly ukázky 
výcviku psů a vyhrávali dárečky u kola štěstí - 
ale hlavně netrpělivě očekávali příchod hlavní-
ho aktéra pořadu – veselého Hopsalína, který 
je pak všechny roztančil a vtáhl do svých her. 
Dospělí si zatím dopřávali občerstvení, které 
pro ně bylo připraveno pod modrobílými úřa-
dem zapůjčenými stany. Po hřišti se míhaly 
pohádkové postavy, což byly zaměstnankyně 
úřadu, převlečené za princezny, vodníka, čaro-
děje a čerta. 

V závěru zábavného odpoledne Červená Kar-
kulka každému dítěti rozdala buřtík s chlebem, 

limonádu, oplatek a bonbonky a už se u tábo-
ráku ozývalo dětské štěbetání, jak si děti sdě-
lovaly své dojmy z uplynulých hodin. Dětský 
den byl u konce, dveře stadionu se uzavřely 
a na hřišti zůstalo pár dobrých přátel a zná-
mých, aby pomohli pořadatelům s úklidem 
a balením. Celé odpoledne i večer se oprav-
du vydařil a v hlavách organizátorů se rodily 
nápady, kterými chceme příští rok celou akci 
obohatit a zpestřit. Nyní však popřejeme dětem 
krásné prázdniny a hodně sluníčka a nám 
dospělým vydařenou dovolenou a zasloužený 
oddech od všedních dnů a pracovních starostí. 

Ilona Bergerová , členka komise 
pro školství, kulturu, tělovýchovu a mládež
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• Dne 20.5.2005 se jízdní oddíl Městské poli-
cie Ostrava zúčastnil soutěže Grand Prix Mezi-
národního mistrovství Policie ČR v jezdectví, 
která se konala v Brně. Soutěž proběhla za účas-
ti jízdních oddílů policií ze Slovenska, Polska, 
Německa a České republiky. Za náš jízdní oddíl 
se mistrovství zúčastnili 4 koně, celkem star-
tovalo 24 koní. Naše barvy nejúspěšněji háji-
li strážník Libor Zedníček s koněm Bass, kteří 
se v disciplíně parkurového skákání umístili 
na krásném druhém místě.

• Dne 21.5.2005 se v ranních hodinách 
pokusil muž na ulici Horní v O.- Dubině o sebe-
vraždu, kdy měl v úmyslu skočit pod tramvaj 
z mostu mezi sídlištěm Dubina a Bělský Les. 
Ve chvíli, kdy strážníci muže uviděli, stál ten-
to za zábradlím, kterého se držel a rozechvě-
lým hlasem se slzami v očích vykřikoval, že 
skočí dolů. Na místo strážníci okamžitě přivo-
lali sanitu s lékařem, avšak ještě před jejím pří-
jezdem se muž přemístil na plechový ochran-
ný štít trolejového vedení, který je umístěn 
nad tramvajovým pásem, pohlédl směrem 
na přijíždějící tramvaj a na okamžik se scho-
val pod pilíř mostu. Strážníci využili chvilkové 
nepozornosti muže a přelezli zábradlí. Ve chví-
li, kdy se k mostu blížila tramvaj se muž opět 
postavil na okraj plechového ochranného ští-
tu, odhodlán skočit dolů pod tramvaj. Strážníci 
jej v tu chvíli zachytili za oděv, přitáhli k sobě 
a následně ho přetáhli zpět na most přes zábra-
dlí. Muže si převzal lékař, událost byla předána 
na místo přivolaným policistům. 

• Dne 7.6.2005 oznámila na tísňovou linku 
156 žena, že z bytu jejího souseda na ul. Nájem-
nické v Ostravě-Mariánských Horách se ozý-
vá volání o pomoc. Jelikož v bytě měl dle její-
ho sdělení bydlet 91letý muž, kterého již del-
ší dobu neviděla vycházet ven, na místo byla 
neprodleně vyslána hlídka strážníků Městské 
policie Ostrava. Ti, jelikož hrozilo bezprostřed-
ní ohrožení života či zdraví, byli nuceni dveře 
bytu násilně otevřít. Za dveřmi ležel na zemi 
nájemník bytu, který jen velmi stěží komuniko-
val a byl ve značně zuboženém stavu. Strážníci 
mu poskytli první pomoc a na místo přivolali 
sanitu rychlé záchranné služby. Muž byl převe-
zen do nemocnice, událost byla na místě předá-
na policistům ČR.

• Dne 8.6.2005 v brzkých ranních hodinách 
si strážník Městské policie Ostrava, dohlížející 
na provoz monitorovacího kamerového systé-
mu povšiml muže, který si přisedl k dívce, spící 
na schodech u vchodu do domu na ul. Nádraž-
ní v Moravské Ostravě a začal jí prohrabávat 
kabelku. Vytáhl z ní neurčený předmět a rychle 
se vzdaloval. Na vedlejší ulici byl zadržen při-
volanými strážníky, kteří vykonávali službu 
v blízkém okolí. Strážníci se s mužem dostavi-
li k dívce, která uvedla, že jí chybí mobilní tele-
fon, který byl později přivolanou hlídkou Poli-
cie ČR nalezen u zadrženého muže.

• Dne 12.6.2005 byla v nočních hodi-
nách hlídka Městské policie Ostrava vyslána 
na Náměstí Jiřího z Poděbrad v Ostravě-Vítko-
vicích, kde mělo dojít k pokusu o násilné vnik-

nutí do novinového stánku. Strážníci na místě 
spatřili muže, který se před nimi dal na útěk, 
ale byl na vedlejší ulici zadržen. Na stánku bylo 
zjištěno poškození plechového obložení zadní 
stěny. Muž byl na místě předán republikovým 
policistům.

MASKOT MĚSTSKÉ POLICIE OSTRAVA
Jak jste již byli informováni, vedení Městské 

policie Ostrava vyhlásilo celoměstskou akci 
„Mladý ochránce veřejného pořádku“ a v ná-
vaznosti na tuto akci soutěž „Maskot Městské 
policie Ostrava“. Do akce se může zapojit každá 
základní škola na území města Ostravy. 

Několik škol již zaslalo obrázky maskotů MP 
Ostrava, vytvořené dětmi, avšak jelikož vyhlá-
šení výsledků soutěže a vybrání toho nejlepší-
ho maskota časově koliduje s ukončením škol-
ního roku, bylo po dohodě v vedením jednot-
livých škol dohodnuto, že návrhy maskotů lze 
zasílat ještě v průběhu měsíce září a října, tedy 
po letních prázdninách. Samotné vyhlášení 
výsledků se uskuteční na konci měsíce října.

ŘETÍZEK BEZPEČÍ
Jak jste již byli informováni, Městská policie 

Ostrava zahájila projekt na pomoc seniorům, 
kteří se často stávají oběťmi trestné činnosti, 
s názvem Řetízek bezpečí. 

Po přípravných fázích jsme přistoupili k pro-
vádění bezplatných montáží bezpečnostních 
dveřních řetízků v bytech seniorů, kterou 
provádějí strážníci technického oddílu měst-
ské policie. Od 6. 5. 2005 k dnešnímu dni byla 
na základě seznamů, které nám byly předány 
odborem sociálních služeb Magistrátu města 
Ostravy, provedena montáž u 48 osob, které 
splňovaly předem daná kritéria. Na montáž 
čeká ještě 40 žadatelů, kteří budou uspokojeni 
v nejbližších dnech. 

Osobám, u nichž je montáž prováděna, jsou 
předávány informační letáky, upozorňující na 
možná rizika, jimž jsou starší lidé vystaveni 
a také rady, jak postupovat, pokud se cítí ohro-
ženi.

V případě zájmu o tuto bezplatnou službu, 
mohou občané kontaktovat sociální odbory na 
úřadech jednotlivých městských obvodů. Jako 
podmínky pro poskytnutí této služby byla ve 
spolupráci se sociálním odborem Magistrátu 
města Ostravy stanovena tato kritéria:

1. věk nad 65 let (u osob tělesně či jinak 
zdravotně postižených se věk posuzuje indi-
viduálně)

2. trvalé bydliště v domě bez pečovatelské 
služby na území města Ostravy

3. osoba žijící sama v domácnosti (u dvou 
a více osob starších 65 let žijících ve společné 
domácnosti budou žádosti posuzovány indivi-
duálně)

Věříme, že touto službou občanům přispě-
jeme ke zvýšení pocitu bezpečí seniorů, kteří 
bývají z hlediska trestné činnosti jednou z nej-
ohroženějších skupin.

Městská policie, Ostrava

ZE ZÁPISNÍKU POLICIEODPADOVÉ 
DESATERO

V minulém čísle zpravodaje jsme vás 
informovali o tzv. „odpadovém desate-
ru“. Nyní vás seznámíme s jeho druhým 
bodem:

2. Vytvoř si doma podmínky pro tří-
dění odpadu.

Domácnost, která chce postupovat pod-
le našeho odpadového desatera, rozhodně 
nevystačí s jedním odpadkovým košem. 
Kromě toho běžného na směsný odpad 
budete potřebovat ještě místo pro odkládá-
ní plastů a skla (postačí například použité 
plastové tašky, postavené do větší papírové 
krabice) a svázaných balíků starých novin 
a časopisů. Na trhu se již vyskytují i speci-
álně členěné odpadkové koše. Rozhodněte 
se tedy, který způsob vyhovuje právě vašim 
bytovým podmínkám.

Všichni členové domácnosti by měli 
dostat „školení“, co kam mají vyhodit. 
Výhodné je i domluvit se, kdo se bude starat 
o odnos tříděného odpadu.

Osvojte si zásady „Odpadového desa-
tera“ – pomůžete svému městu ke krá-
se a čistotě!

Mgr. Vladimíra Karasová,
OZO Ostrava s.r.o.

VÍTKOVICKÁ KNIHOVNA
Program na prázdniny:
Rok H. Ch. Andersena

v červenci 
2 x tvůrčí dilna “Malá mořská víla “

v srpnu 
2 x tvůrčí dílna “To nejlepši z Andersena” - 

přesná data zjistíte v knihovně nebo 
v informační vitríně na Halasově ul.

(vedle obuvi).
Pro děti, které zůstávají doma

jsme zajistili 2 výlety:
27. 7. - “Putovaní za pohádkou” 

- výlet do Hošťálkovic 
17. 8. - “Výlet do neznáma “ 
- výlet na Slezskou Ostravu

- přihlášky v knihovně u paní knihovnice 
+ další informace

Půjčovní doba v knihovně 1.7. - 31.8. 2005:
Po 10 - 17
Út 9 - 15

St zavřeno
Čt 10 - 17
Pá 9 - 15

INZERCE

Koupím garáž na ul.
Zalužanského. Cena dohodou. 

tel.: 602 785 822
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Spolupráce se Střední zdravotnickou školou
a Vyšší zdravotnickou školou v Ostravě-Vítkovicích

Zdraví do školek a škol je zcela nový pro-
jekt SZŠ, o kterém bych vás touto cestou jako 
koordinátor pro mimoškolní činnost ráda 
informovala. Touto akcí Střední zdravotnická 
škola v Ostravě přispívá k rozšíření obecného 
zdravotního povědomí mezi nejmenšími dět-
mi ze školek v Ostravě-Vítkovicích. Jedná se 
o první akci svého druhu, kdy studenti střed-
ní školy ve svém osobním volnu předvádějí 
a vysvětlují přijatelnou formou předškolákům 
ty nejzákladnější zásady jak pečovat o své zdra-
ví. Pod vedením svých odborných pedagogů 
si nacvičili krátká pásma a scénky se zdravot-
nickou tématikou, které pak předvádějí dětem 
ve školkách. K předváděnému tématu následu-
je volná beseda, kde se děti živě baví o tom, co 
viděly, co je správné a naopak nesprávné, kdy 
a jak se zachovat a čeho se vyvarovat. Studenti, 
coby amatérští herci, přistupovali k akci s ob-
rovským nasazením a bylo vidět, že je děti nad-
šeně přijímají. Také prokázali svou trpělivost 

a ochotu, kdy přístupnou formou zodpovídali 
všechny zvídavé otázky. Akce se setkávala se 
skutečně velkým ohlasem a potvrdila, že živé 
divadlo a osobní kontakt je pro děti mnohem 
vítanější a přijatelnější než pouhá konzuma-
ce televizních pořadů. V závěru besed dostá-
valy děti drobné balíčky, kde měly jak sladké 
drobnosti, tak i maličkosti z oblasti zdraví, 
jako např. zubní kartáčky, pasty anebo menší 
hračky, které jim budou tyto akce připomínat. 
V závěru ještě výčet témat, s nimiž se děti měly 
možnost seznámit – Drogy a děti, Jak na zoubky 
a Nebojme se nemocnice...

Projekt byl hodnocen vysoce pozitivně nejen 
ze strany dětí a účinkujících, ale i nadřízených 
školských orgánů. V první fázi se do něj aktivně 
zapojily čtyři školky – z ulic P. Velikého, Erbe-
novy, Kořenského a Obránců míru. Všichni ale 
doufáme, že to byly ty pověstné první vlaštov-
ky, s nimiž to vše teprve začíná.

Poděkování za skutečně přínosnou akci pat-

ří jak samotným organizátorům a účinkujícím, 
tak i představitelům obecního zastupitelstva, 
konkrétně panu starostovi Mgr. Petru Kutějo-
vi a paní Iloně Bergerové za morální a přede-
vším finanční podporu, s níž přispěli ke zda-
ru akce. Jsem přesvědčena, že svou podporou 
dali zřetelně najevo, že mimoškolní aktivity 
studentů a dětí jim nejsou lhostejné a smys-
luplné akce u nich naleznou oporu a záštitu. 
Do budoucna máme sami ještě řadu plánů, 
námětů a témat, ale nevyhýbáme se a nejsme 
uzavřeni ani vůči jiným aktivitám a iniciativám 
od dalších potenciálních partnerů a případně 
sponzorů, kteří by se chtěli přidat a podpořit 
nás a podat pomocnou ruku. Věřím, že souhla-
síte s tvrzením, že snadnější a účelnější je věno-
vat se prevenci, než řešit mnohdy velmi daleko-
sáhlé následky.

Bc. Marie Adámková,
koordinátor pro mimoškolní činnost

ZŠ Rostislavova slavila ...
K 35. výročí založení hokejových tříd na Základní škole Rostislavova 7 v O.-Vítkovicích se na ško-

le uskutečnily dvě významné akce. 2. dubna probíhal Den otevřených dveří, kterého se zúčastnili 
současní i bývalí učitelé a žáci, sponzoři, zástupci ÚMOb Vítkovice a další hosté.

Ve třídách byly vystaveny kroniky, práce současných žáků školy, panely s fotografiemi školních 
budov z dob minulých i současných, alba s fotografiemi školních akcí, dokumentace k nově vybu-
dovanému hřišti, poháry dokumentující sportovní úspěchy této školy se zaměřením především 
na hokej.

Následující den 3. dubna pak v Kulturním domě v Ostravě – Zábřehu proběhla k tomuto výro-
čí slavnostní školní akademie. Bylo zde promítáno video ze života školy, celé třídy vystupovaly 
se sportovními i tanečními kreacemi, své pásmo předvedly mažoretky, viděli jsme i lidové tance, 
kočičí kreaci, break-dance i taneční kreaci hip-hop. Atmosféra byla velmi přirozená, děti jsou skvě-
lé a bezprostřední. Téměř tříhodinový program byl oceněn potleskem nejen rodičů, ale i hostů, 
mezi kterými nechyběli zástupci úřadu ing.Adamík, zástupci kulturní komise v čele s ak. malířem 
Karolem Hercíkem, přišla i skupina hokejistů ze SSK Vítkovice. Pro všechny bylo v suterénu Kultur-
ního domu uchystáno pohoštění, při kterém si povídali pozvaní hosté a přátele školy s pedagogy, 
bývalými žáky i se současným vedením školy.  I.B.

OSLAVY SVÁTKŮ
V MATEŘSKÉ ŠKOLE
„Stejně letos, jako loni“ – je verš z básně pro 

maminky a stejné je to i s přípravami oslav k je-
jich svátku.

Hned, jak odezní radost z Velikonoc, už se 
těšíme, čím překvapíme. Ke Dni matek vymýš-
líme dárečky, pilně malujeme, i vystřihujeme 
a nalepujeme, učíme se básničky a písničky. 
Letos jsme se zaměřili na jaro se včeličkami, 
protože naše třída má jméno „Včelička“.

Verše a písně známých autorů jsme doplni-
li vlastní tvorbou. V rámci spolupráce s rodi-
nou nás na besídce doprovodil hrou na klavír 
dědeček Haničky, profesionální hudebník pan 
Marek. Závěrečný taneček „Červené šátečku“ 
si zatančily maminky a babičky spolu s dětmi.

Velkou radost udělaly naše děti s podob-
ným pásmem babičkám v „Domovince“. Také 
pro ně připravují děti k různým svátkům drob-
né dárečky a těší se, jak si spolu zazpívají.

Na oplátku jsme dostali na letošní „Den dětí“ 
pozvání na radostné dopoledne plné her a sou-
těží.

Ještěže po jaru je vždycky léto, podzim po létu 
a než-li se nadějeme, zima už je tu, jak si zpívá-
me v oblíbené písničce, takže se vždy najde pří-
ležitost udělat jeden druhému radost.

Alena Ulmannová,
MŠ Kořenského 9, třída „Včelička“



Vás zve na
Štramberské středověké 

Cyrilometodějské slavnosti
v úterý 5. července 2005
na štramberském náměstí 

od 13 do 17 hodin
Uvidíte:

• Výstavu chladných zbraní a zbrojí 
• Katovnu s mučícími nástroji

• Mincovnu s možností ražby mincí
• Střelbu z historické kuše
• Vrh středověkou sekerou

13,00  zahájení • 13,10 „Dva pod 
balkónem ve Veroně“ – komediální 

divadelní představení tří profesionálních 
herců Národního divadla MS Ostrava 
• 13,30 historické lidové písničky I • 

14,00 Landsknechti – šermířské akční 
představení žoldnéřů • 14,30 bujaré 

tance gotických krčem a veselic
15,00 historické lidové písničky II  • 

15,30 katovna – veselé i neveselé 
povídání o katovském řemesle • 16,00 

skotské tance • 16,30 • rytířský peškový 
turnaj – rytířská soutěž pro malé i velké 
• 17,00 závěrečné defilé účinkujících • 

Vstup volný
Změna programu vyhrazena

•  od 1.5.2005 platí úprava provozu na místních komunikacích v lokalitě Tavičská – Rudná 
– Sirotčí? 
V rámci úprav vedoucích ke zvýšení bezpečnosti byly zjednosměrněny rampy podél ul. Rud-
né a na ul. Tavičské bylo rozšířeno dopravní značení „zákaz stání“.
Účinnost místní úpravy bude posouzena k 30.9.2005 s možnými změnami dle získaných 
zkušeností.

•  byla dokončena další etapa rekonstrukce Sadu Jožky Jabůrkové?  Byly dodány nové lavičky, 
odpadkové koše, byl zřízen areál pro děti (na fotografii nahoře).

• byla provedena oprava místní komunikace Zengrova v úseku Okružní – Tavičská?
• byla provedena oprava odstavných ploch pro autobusy na nám. J. z Poděbrad?
• v květnu byly dokončeny opravy válečných hrobů na hřbitově ve Vítkovicích?
•  v měsíci červnu bude zahájena oprava místní komunikace Šalounova v úseku nám. J. z Po-

děbrad – Výstavní?
•  v měsíci červnu pokračuje odvoz velkoobjemových odpadů z lokalit uvedených ve Zpravo-

daji Vítkovic č. 3/2005?
• se provádí oprava druhého vchodu na hřbitov, a to ze strany ul. Na Obvodu?
• k 31.5.2005 byl proveden v celých Vítkovicích první pokos trávy?
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AHOL
Střední odborná škola, s. r. o.

16. června 2005 proběhl v areálu Bělské-
ho lesa už 13. ročník Běhu Terryho Foxe, ten-
tokrát pod záštitou česko-polského projektu 
Ruku v ruce. Jeho pořadatelem už tradičně 
byla AHOL – SOŠ a zúčastnilo se jej celkem 
800 běžců, chodců, cyklistů, vozíčkářů a jeden 
poník, kteří přišli společně podpořit boj proti 
rakovině.

Součástí akce byla i literární soutěž, kde 
žáci 1. a 2. stupně ostravských základních škol 
psali pohádku a úvahu na téma překonávání 
překážek. Šťastným vítězům pak ceny předal 
Mgr. P. Kutěj, starosta Městského obvodu 
Ostrava – Vítkovice.

Závěrečné sčítání příspěvků ukázalo část-
ku 10 119,- Kč, která bude použita na výzkum 
onkologických onemocnění.

Mgr. Pavla Sztulová , tisková mluvčí

VÍTE, ŽE...

O prázdninách vychází
zpravodaj pouze jednou - 

jako dvojčíslo



ZPRAVODAJ VÍTKOVIC                                                                                                                         strana 8

Prvně v historii stovka v ČR 
pod deset sekund!

Nebývalé šturmování v posledních týdnech, 
které předcházelo letošní 44. ročník atletic-
kého mítinku Zlatá tretra v Ostravě nakonec 
výustilo v deštivý čtvrtek 9. června. Jen o 24 
hodin dřív měl svátek Medard, tedy jsme věři-
li, že se snad vyprší a dá pokoj v den světového 
mítinku. Ale kdepak, nedal si pokoj a naopak 
to všem “zavařil” – jak atletům na dráze, tak 
divákům v ochozech. Jedině diváci na tribu-
ně zůstali “v suchu”. Za to těm divákům, co ale 
vydrželi v dešti několik hodin patří zasloužený 
dík i obdiv – dokázali, že v Ostravě i za nepříz-
nivých podmínek je publikum doslova k neza-
placení....

Čtyři rekordy mítinku ZT
Čtyři rekordy mítinku a 25 osobních rekor-

dů zúčastněných atletů světového jména, to 
je bilance, kterou se může pochlubit jen málo-
který mítink seriálu Super Grand Prix TAAF. 
Nejvíce na nepřízeň vrtkavého počasí dopla-
tila výška mužů. Generální manažer “Tretry”, 
Slovák Alojz Juck při hodnocení načal právě 
tuhle disciplínu a vyhlásil: “Výšku mužů musí-
me zopakovat příštím rokem znovu, ta utrpěla 
počasím nejvíce. Přitom tak kvalitní složení 

skokanů jako letos ještě ČR neviděla. Hned 13 
borců ze čtrnácti, kteří zaplnili startovní lis-
tinu, měli osobní rekord minimálně 230 cm! 
Ovšem počasí učinilo své, vítězný Rus Ryba-
kov vyhrál výkonem 225 cm, náš Bába byl dru-
hý 220 cm, a to jsou jistě výkony pod možnosti 
těchto borců (třetí byl Freitag z J. Afriky výko-
nem 220 cm)...”

Ke stovce mužů přidejme jen tolik, že čas 
8,85 s je časem snů. Umíme si vůbec předsta-
vit, že atlet musí uběhnout za jedinou sekundu 
(a to ještě necelou) 10 metrů, že musí vystartovat 
z bloků, aniž by se jakkoliv “ulil”?

Jsou tedy však další rekordy skvělé úrovně 
– zásluhou Jana Železného startoval na letoš-
ní “Tretře” Rus Makarov a zvítězil úctyhodným 
výkonem 88,84 metry – jedině Honza Železný 
hodil ve Vítkovicích dál! Třetí v řadě je stov-
ka žen, kterou vyhrála Bulharka Ivet Lalovová 
za 11,03 s a čtvrtý senzační výkon je na 5000 
metrů žen – vítězka Berhane Andere z Etiopie 
zaběhla čas 15:01,78 min.! K těmto jedinečným 
výkonům se pak zaslouženě řadí čas litevské 
atletky Iriny Krakoviakové v celkem netradiční 
disciplíně – běhu na 1000 m za 2:40.48 min.

Jestliže jsme viděli v tom deštivém počasí 
tak senzační výkony, připomeňme ještě pořa-

datelům, zda by nebylo vhodné pro příští rok 
zařadit třeba místo některé jiné disciplíny skok 
daleký žen. Máme přece ve Vítkovicích skvělou 
dálkařku Denisu Ščerbovou a v domácím pro-
středí za takové podpory ostravských fanoušků 
by přece Denisa jistě nezůstala jenom na svém 
standartním výkonu....

Roman byl v trojboji zcela 
suverénní

Náš olympijský vítěz v královské disciplí-
ně, jakou je desetiboj si naprosto suverénně 
počinal v nově zařazeném trojboji či triatlonu. 
Daleko nechal za sebou své tři nepříliš těžké 
soupeře ruského Pogorelova, Maďara Zsivóc-
kého a Poláka Modelského. Trojboj tvořil pře-
kážkový běh na 110 m, dálka a vrh koulí. Náš 
borec dosáhl lepších výkonů, než v nedáv-
né desetibojařské soutěži v rakouském Göt-
zisu. Na “Tretře” Šebrle zvítězil s 2 615 body 
(14,35 m – 728 cm – 15,24 m). “Velmi dobré 
výkony ve Vítkovicích mne utvrdily v tom, že 
jsem v Götzisu nebyl po zdravotní stránce ve 
své kůži,” přiznal se Roman Šebrle. Podobný 
závod je dozajista sympatickým zpestřením 
mítinku, kterému chyběla jen vyrovnanější 
konkurence. Tak tedy – snad příště!

Na fotografiích zleva:
• Jaroslav Bába

•  Bronzový medailista z posledních dvou olympiád oštěpař – Rus 

Sergej Makarov

• Největší hvězda ze zahraničí, sprinter Asafa Powell z Jamajky

LETOŠNÍ OSTRAVSKÁ ZLATÁ TRETRA
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FOTBALISTÉ: Rozmazaná tečka...
Fotbalisté FC Vítkovice už zakončili další ročník 2004/05 ve druholigové soutěži. Obsadili 

osmou příčku tabulky, a to je vzhledem k dramatickým proměnám v sozóně docela příjemné 
umístění.

Deset vítězství, dvanáct remíz a šest porážek (stejně jako do I. ligy postupující Jihlava!) 
s aktívním skóre 35:30. Stačilo neprohrát poslední utkání na hřišti sestupujících Prachatic (1:2) 
a Vítkovickým by patřila dokonce pátá příčka v tabulce! Ale to jsme už zabředli do oblasti “kdyby”,
a tak se pro letošní jarní závěr druhé ligy spokojme s tím, čeho jsme dosáhli. Ostatně trenér Lubomír 
Vlk je částečně spokojen: “Souhlasím s tím, že se hráči měli v posledním mistrovském zápase bít 
o vítězství víc, než nakonec ukázali. Výhra by byla výraznou tečkou za celou sezónou...”  (mi)

ZMOKLA, ALE FANOUŠKY NEZKLAMALA
Hosté z nejvzácnějších

Obrovským, upřímným potleskem byl na 
Městském stadiónu ve Vítkovicích přivítán svě-
tový rekordman, trojnásobný olympijský vítěz 
a mistr světa v hodu oštěpem Jan Železný. Sku-
tečně co nejupřímněji se omluvil miláček ost-
ravského publika celému hledišti za to, že při-
chází jenom v civilu a nikoliv v oštěpařském 
sektoru. Neodhadl přesně dobu léčení, a tak 
nedoléčené zranění mu nedovolilo zapsat se 
do startovní listiny: “Jsem dnes v Ostravě opět 
mezi vámi, ale bohužel startovat nemohu. Je 
mně mezi vámi fanoušky bezvadně a tak mohu 
jenom prozradit, že jsem doslova “dotáhnul” 
do Ostravy adekvátní náhradu – ruského oště-
paře a velkého přítele Sergeje Makarova. Jsem 
přesvědčen, že čas mého vyléčení se blíží, 
a že mi opět zatleskáte. Ovšem chci vám už dnes, 
trochu s předstihem sdělit jedno polotajné přá-
ní: čas aktivního sportování na nejvyšší úrovni 
se nezadržitelně krátí, snad to i sami cítíte. A už 
hodně dávno nosím v sobě své definitivní roz-
hodnutí, že mé loučení s oštěpem uvidíte právě 
vy, věrní fanoušci ve Vítkovicích!”

Druhým nejvzácnějším hostem letošního 
mítinku byl Angličan Sebastian Coe, dvojnásobný 
olympijský vítěz na 1500 m, účastník dvou 

kontroverzních olymiád – 1980 v Moskvě a 1984 
v Los Angeles. A co dělá 48letý Angličan dnes? 
Koná všechno pro to, aby se olympiáda v roce 
2012 uskutečnila potřetí v Londýně, kde už se 
pořádala v letech 1908 a 1948. “Pokud Londýn 
v kandidatuře pro rok 2012 uspěje, stál bych 
v čele organizačního výboru OH 2012. Aby se 
tak stalo, činím pro to vše, co je v mých silách,” 
prozradil v hotelu Atom na tiskové konferenci 
S. Coe, který má čtyři již samozřejmě dávno 
dospělé děti a vyslovil se i k zatím nesmělé 
kandidatuře Prahy pro OH 2016 nebo 2020: “Máte 
krásnou zemi, dostatečné sportovní tradice, 
soudě podle Zlaté tretry i skvělé organizátory. 
Ovšem, vše musíte rozvážit s chladnou hlavou, 
zda na uspořádání OH bude vaše překrásné, 
starobylé a historií opředené hlavní město 
stačit. Aby olympiáda nepoznamenala negativně 
běžný život Pražanů. Jinak – z celého srdce bych 
vám olympiádu přál. Olympijské město, toť skvělý 
mílník do budoucnosti!”

Spasitelem byl moderátor 
Štěpán Škorpil

Celý ten dlouhý maraton šestnácti disciplín, 
které zahrnovaly také běh mužů na 5000 m 
jako “Emil Zátopek Trophy” a 100 m mužů 
se běžel jako “Memoriál Jana Slaniny” šel 

sekundu za sekundou svým přesným chodem 
jako nejkvalitnější švýcarské hodinky. Nelze 
opomenout zásadní činnost moderátorů 
přímo na ploše stadiónu a z nich především 
zkušenějšího Štěpána Škorpila, který se 
obrovsky zasloužil o zdárný podvečer svými 
pohotovými a zasvěcenými komentáři 
i celkovým hodnocením okamžité situace 
v jednotlivých disciplínách. Jeho zasvěcené 
komentáře, pramenící z úžasných znalostí 
nejen české, ale celé světové atletiky 
dokreslovaly divákům nové poznatky 
o jednotlivých atletech, a tak jsme se nedočkali 
žádných “hluchých” momentů, k jakým obvykle 
při podobných akcích dochází.

A výhled do nejbližší budoucnosti Zlaté 
tretry? Generální manažer ZT, slovenský 
promotér Alojz Juck sice odpovídal na otázky 
stran ostravského mítinku, zda bude či nebude 
i v příštích létech, velmi opatrně a diplomaticky, 
nicméně ze zaručených pramenů jsme čerpali 
zprávy, že by k přesunu Zlaté tretry z Ostravy 
jinam dojít nemělo. Pro rok 2006, který je 
ve sportovním kalendáři bohatší o světový 
šampionát v kopané (Německo) je termín 
“Tretry” stanoven na 8. června. Tedy pouhých 
24 hodin před zahájením MS v kopané!

Josef Mikoláš

SPRÁVNÉ ODPOVĚDI ATLETICKÉHO KVÍZU
V minulém čísle zpravodaje jsme zveřejnili 11 otázek, souvisejících s atletickým mítinkem Zla-

tá tretra a vítkovickou atletikou vůbec. Dnes přinášíme správné odpovědi:
 1/ Kdy se zrodil atletický klub ve Vítkovicích? A – 1924
 2/  Než se začal pořádat mítink ZT, konaly se ve Vítkovicích dva ročníky mezinárodních závodů 

pod titulem „Masarykovy hry“. V kterých letech to bylo? C – 1947 a 1949
 3/ Největší akcí v Ostravě však je až dosud Zlatá tretra. Kdy se konal I. ročník? C – 1961
 4/  Legendární Emil Zátopek překonal 18. světových rekordů, ten první z nich ve Vítkovicích. 

Na jaké trati? B - 10 000 m za 29:28,2 min. 
 5/ Manželé Emil a Dana Zátopkovi mají na den přesně společné datum narození: 19. září 1922
 6/ Kolik Zátopkovi nasbírali medailí na OH a MS (ME tehdy neexistovalo) A – 14 (10-3-1)
 7/  Městský stadion ve Vítkovicích má běžecký ovál s novým umělohmotným povrchem. Jak se 

jmenuje? A – conipur
 8/  První zlatou olympijskou medaili získal v barvách Vítkovic: C – Jan Železný na OH v Atlantě 

1996
 9/ Vítkovický výškař Jaroslav Bába získal vloni na OH v Aténách medaili: A – bronzovou

10/  Městský stadion ve Vítkovicích je bohatší o fotbalové hřiště s umělým travnatým povrchem. 
Nalézá se v prostoru, kde kdysi bývalo: B – koupaliště

11/  Kdo drží světový rekord ve skoku do výšky a jakou má hodnotu? B – Kubánec Sotomayor 
– 245 cm
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DĚTSKÝ KOUTEK 

PROCHÁZKA
VÍTKOVICEMI
Děkuji všem účastníkům druhé vycház-

ky Vítkovicemi dne 27.5.2005, které neod-
radilo horko tohoto odpoledne. Bylo nás 
čtyřikrát více než minule, což je milé. 
Budeme pokračovat zase v září, s největší 
pravděpodobností se podíváme na vítko-
vický hřbitov, jenž nyní prochází úprava-
mi. Bližší informace podáme v prázdnino-
vém vydání zpravodaje.

Lenka Kocierzová , kronikářka

Milé děti,
jistě víte, kde se nachází vítkovický stadión. 

V jeho areálu, na místě dnešního tréninkového 
hřiště, bylo kdysi koupaliště. Naše paní 
kronikářka se tam jako malá holka chodila 
koupat, a tak si na ty doby zavzpomínala 
a namalovala pro vás hezký obrázek. Jenže se 
jí to poněkud popletlo – na obrázku je nejméně 
10 nesmyslných věcí, které určitě nejsou 
v pořádku. Příjdete na to, které to jsou? 
Obrázek tedy vybarvěte, objevte chybičky 
a napište mi, co je tam špatně. Já to paní 
kronikářce vyřídím.

A teď už jste jistě zvědavé, kdo byl 
vylosován za správně vyplněný test
z minulého vydání zpravodaje. Ze všech 
došlých odpovědí los tentokrát padl na:

sourozence Katku a Daniela Dobřanské
z Hrabůvky

Lucku Antenovou z Vítkovic
a Zuzku Halovou z Poruby

Výhercům blahopřeji, snad se už těší 
na pěkné dárečky a já se zase těším na další 
záplavu vašich lístečků. Adresu určitě znáte, 
ale pro jistotu ji zopakuji:

SMO ÚMOb Vítkovice
CIHLÁČKOVA SCHRÁNKA
Mírové náměstí č. 1
703 79 Ostrava-Vítkovice

Pro ty z vás, kteří se vydají k nám 
na radnici je v přízemí vedle informační služby 
připravena moje schránka, do které můžete 
své odpovědi sami vložit a nemusíte je tedy 
zasílat poštou. Ale to už přece víte, viďte.

Ale abych nezapomněl – přeji všem dětem 
báječné prázdniny, užijte si jich dosytosti 
a v závěru kterých se na stránkách Zpravodaje 
Vítkovic jistě zase setkáme.

Mějte se krásně

Váš Cihláček


